
نصرالله ابراهیمی در دیدار با فعالان اقتصادی و ســرمایه 
گذاران جزیره کیش اظهار کرد: توسعه خطوط هوایی و 
گردشــگری دریا محور در سه منطقه آزاد کیش، قشم و 
چابهار به صورت جدی درحال پیگری بوده و تحقق این 

اهداف مهم هم اکنون از چابهار شروع شده است.
وی با بیان اینکه مهمترین رکن توسعه مناطق آزاد تجاری، 
صنعتی و ویژه اقتصادی قدم برداشتن در مسیرهای ویژه 
این مناطق است اظهار داشت: اتصال این مناطق به کریدور 
جنوب - شمال برای بهره مندی ظرفیت های این کریدور 

تجاری دیگر رویکردی است که در این مناطق دنبال می 
شود.

ابراهیمی یادآور شــد: اقتصاد امروز در جهان با ابزارهای 
نوین به سمت دیجیتالی شدن و اقتصاد دریا محور در حال 
حرکت است و در این راستا تمامی سرمایه گذاری های 

بخش خصوصی به صورت ویژه حمایت می شود.
وی افــزود:  انتقال تکنولوژی، اســتفاده از فناوری های 
پیشــرفته درصارات کالا و خدمات، گسترش و تسهیل 
تولید، تامین منابع مالی از طریق ســرمایه های داخلی و 
خارجی، جلوگیری از واردات بی رویه از اهداف تشکیل 

مناطق آزاد است.
سرپرست دبیرخانه شورایعالی مناطق افزود: این مناطق 
در سه دهه فعالیت  خود توانسته اند سهم یک تا ۲ درصد 
در حوزه تولید، ســه درصد در تعــداد مراکز تولیدی و 
10 درصد در جذب ســرمایه گذاری بدست بیاورند که 

موفقیت چندانی براساس اهداف آنها نیست.
وی عــدم اجرای کامل قانون چگونگی مدیریت مناطق 
آزاد، مقررات زایی و شــروع فعالیت این مناطق در نقاط 
سکونتی از جمله دلایل موفق نشدن مناطق آزاد تجاری 
و صنعتی در فعالیت خود است یادآور شد: در این راستا 
اجرای کامــل قانون مرتبط این در دولت ســیزدهم به 

صورت ویژه در حال پیگری است.
استفاده از مشاوره سرمایه گذاران

ابراهیمی یادآور شــد: در سیاستگذاری های اقتصادی با 
جزیره ای عمل کــردن، انتزاعی و منفعلانه بودن کاری 
از پیش نمیرود. سیاســت های کلان اقتصادی در مناطق 
آزاد و ســرزمین اصلی باید از سیاست واحد تبعیت کند 
و پراکندگی و اعمال نظرهای شــخصی و سلیقه کاربرد 
نخواهد داشــت و باید از یک سیاست واحد و یکپارچه 
اقتصادی با محوریــت وزارت امور اقتصادی و دارایی، 

موضوعات اقتصادی کشور دنبال شود.
وی افزود: در این مسیر با اعتقاد به نظر کارشناسی سرمایه 
گذاران و با تســهیل گری روان سازی فرایندهای اداری 
در مسیر توسعه اقتصادی مناطق آزاد تجاری گام برداشته 

خواهد شد.
هرمنطقه آزاد یک ابر طرح عمرانی

ابراهیمی با اشاره به اینکه مدیران عامل و اعضای هیات 
مدیره ســازمان های مناطــق آزاد باید از اختیارات خود 
براسا س ماده 65 احکام توسعه استفاده کنند یادآور شد: 
مســوولان این مناطق در کنار انجام وظایف ذاتی باید در 
هر منطقه متناســب با ظرفیت بالقوه آن یک ابر پروژه به 

محصولی از رویکرد دولت رییسی تعریف و اجرا کنند.
وی افزود: اهتمام جدی به حوزه گردشگری در حوزه های 
مختلف از جمله تفریحی، ســلامت، علمی و ورزشی، 
اقتصاد دریا محوردر دیگر برنامه هایی است که باید مورد 

توجه مناطق آزاد تجاری قرار بگیرد.
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سرپرست دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد :

همه چیز در حد متعادل  زیبا و مناسب است
بعضا در سطخ خیابان ها و بلوارهای جزیره  بیلبوردها و بنرهای تبلیغاتی  مکرر و 
بیش از حدی دیده می شود که  علاوه بر نازیبا ساختن چهره جزیره  می توان برای 
رانندگی در سطح خیابان نیز خطر آفرین باشد. پیشنهاد می شود در این خصوص 
قاعده و دستورالعمل مشخصی وجود دادشته باشد تا تراکم این ها در یک منطقه 

خاص موجب ایجاد آلودگی تصویری و نازیبا شدن چهره جزیره نشود. 

نقد روز...
آلودگی تصویری

    اقتصاد کیش -    سرپرست دبیرخانه شورایعالی 
مناطــق آزاد تجاری و صنعتی گفت: توســعه خط 
هواپیمایی در مناطق آزاد کیش، قشم و چابهار به نقاط 

مختلف کشور در حال پیگیری است.

 اقتصاد کیش -   نشست هماهنگی تدوین بودجه 140۲ و اصلاحیه بودجه 1401 
ســازمان های مناطق آزاد به اهتمام مدیریت برنامه ریزی و بودجه معاونت برنامه 
ریزی و امور هماهنگی مناطق دبیرخانه شورایعالی و با حضور مدیران طرح و برنامه 

سازمان های مناطق آزاد برگزار شد. 
سرپرست معاونت برنامه ریزی و هماهنگی امور مناطق دبیرخانه شورایعالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی در این نشست، با اشاره به تشکیل »شورای اقتصاد منطقه ای 
و تولیــد صادرات محور« در وزارت امور اقتصادی و دارایی، بر ضرورت ترکیب 
حوزه های دانشــی خانواده بزرگ وزارت اقتصاد از جمله دبیرخانه شورایعالی و 

سازمان های مناطق آزاد در مسیر رشد و شکوفایی اقتصاد منطقه ای تاکید کرد.
محسن حیدری، همچنین بعنوان دبیر شورای اقتصاد منطقه ای و تولید صادرات 
محور وزارت امور اقتصادی و دارایی، از جمله اهداف و ماموریت های این شورا 
را »توسعه و آبادانی مناطق کمتر توسعه یافته به ویژه مناطق مرزی، افزایش تولید 
صادرات محور با اولویت مناطق مرزی، و رشد و شکوفایی اقتصاد منطقه ای مبتنی 
بر ظرفیت های ژئواکونومی« اعلام نمود. مهم ترین دستور کار نشست مذکور تبادل 
نظر در مورد اجزای »دستورالعمل و ضوابط تهیه و تدوین بودجه پیشنهادی سال 

140۲ و اصلاحیه 1401 سازمان های مناطق آزاد«، بوده است.  
فتح اله آقاســی زاده، مدیر برنامه ریزی و بودجه دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد 
نیز در این نشست ضمن اشاره به زمان تعیین شده در تصویب نامه بودجه 1401 
سازمان های مناطق آزاد برای پیشنهاد بودجه سال آتی، با ارائه دستورالعمل مقدماتی 
تدوین شده، به تبیین موارد و نکات مندرج در آن پرداختند. ایشان مهم ترین رویکرد 
مدنظر در فرایند پیشنهاد بودجه 140۲ را تکیه بر فرایندی جامع و تخصصی بر اساس 

پیوست های 16 گانه مندرج در دستورالعمل، اعلام نموده اند.

سیاست های کلان اقتصادی در مناطق آزاد و 
سرزمین اصلی باید از سیاست واحد تبعیت کند

برگزاری نشست هماهنگی تدوین بودجه 1402 

و اصلاحیه 1401 سازمان های مناطق آزاد اجرای هاب هوشمند سازی
 در  جزیره کیش

اقتصاد کیش-  مشاور امور هوشمند سازی سازمان منطقه آزاد کیش از اجرای هاب 
هوشمند سازی به عنوان طرحی نو آورانه در کیش خبر داد.

به گزارش اقتصاد  کیش، علی قدمیاری از اجرای این طرح نوآورانه توسط متخصصان 
دانشگاه تهران، خبر داد و گفت: برای اجرای هوشمند سازی و عملیاتی شدن طرح ها 

باید گام های منطقی برداشته شود.
وی، گفت: شهر هوشمند شهری پویا، نوآور و خلاق مبتنی بر مشارکت و تعهدپذیری 
مردم و مســئولانی اســت که با بهره گیری از فن آوری های نوین در حوزه آی سی 
تی، شــامل شبکه حسگرها، اینترنت اشیا، داده کاوی هوش مصنوعی و فن آوری 
همگرا فعالیت کرده است و به تنظیم روابط انسانی، مدیریت بهره وری و افزایش 

عدالت کمک می کند.
مشاور امور هوشمند سازی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش با اشاره به رهنمود های 
مقام معظم رهبری در خصوص دانش بنیان ها و اینکه در حوزه هوش مصنوعی، 
کشور باید در میان ده کشور نخست قرار بگیریم، افزود: سیاست های دولت سیزدهم 

نیز مبتنی بر توسعه دولت هوشمند است.
قدمیاری با بیان اینکه منطقه آزاد کیش به عنوان پایلوت هوشمند سازی در راستای 
حرکت حرفه ای و علمی نقش بسزایی دارد، افزود: با ترسیم نقشه راه باید به موضوع 
هوشمند سازی رویکرد یکپارچه داشت و از این رو مطالعاتی برای اجرایی شدن این 

طرح مهم در راستای تاکیدات مسئولان ارشد نظام محقق می شود.
وی گفت: با توجه به توسعه شتابان شهر نشینی، مدل های سنتی برای اعمال حکمرانی 
و مدیریت شهری پاسخگو نیست و باید به صورت اصولی به سمت و سوی هوشمند 
سازی گام های اساسی برداشته شود. قدمیاری تصریح کرد: در حوزه دیجیتال کار های 
اقتصادی نیز به سمت هوشمند سازی در حال پیش روی است و دیگر مدل های 
اســتفاده در دوران گذشته کارایی لازم را ندارد. وی با اشاره به اینکه کیش بر پایه و 
محوریت گردشگری فعالیت دارد، گفت: لازم است تمرکز بر هوشمند سازی در 
حوزه های گردشگری و اقتصاد دیجیتال است که بیمارستان کیش، هتل ها و سایر 

مراکز گردشگر پذیر کیش نیز باید همسو با شهر هوشمند شوند.
مشاور امور هوشمندسازی سازمان منطقه آزاد کیش با اشاره به مرکز نوآوری و فن 
آوری کیش، گفت: از مراکز دانش بنیان اســتارتاپ و شرکت های خلاق حمایت 

می شود که اولویت و جهت دهی آن مبحث هوشمند سازی است.

مشاور امور هوشمند سازی سازمان منطقه آزاد کیش اعلام کرد: 
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استعفاء نمی دهم
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش :

 اقتصاد کیش -    مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد کیش با اشاره به نشست های متعدد با 
اصناف و بررسی مشکلات پیش رو جهت 

ارائه راه کارهای کاربردی و موثر برای برون 
رفت از شرایط موجود را به دور از رفتارهای 

نمایشی و احساسی عنوان کرد. 
به گــزارش اقتصاد کیش به نقل از  روابط 
عمومی و امور بین الملل ســازمان منطقه 
آزاد کیش، مهدی کشــاورز، در نشست 
هم اندیشی با فعالان اقتصادی و نمایندگان 
اصناف کیش که با حضور نصرالله ابراهیمی 
سرپرست دبیرخانه شورای عالی مناطق 
آزاد تجاری-صنعتی و ویژه اقتصادی در 
سالن رازی مرکز همایش های بین المللی 

کیش برگزار شد، گفت: ضمن ایجاد تعامل 
سازنده میان ســازمان منطقه آزاد کیش و 
بخــش خصوصی تلاش بــر این بود در 
دوران مدیریت هفت ماهه خود مشکلات 
را به صورت اساسی پیگیری کنیم و رفتار 

نمایشی و احساسی نداشته باشیم.
کشــاورز گفت: با برگزاری نشست های 
متعدد با اصناف، حل مشکلات و دغدغه 
های اصلی فعالان اقتصادی در راســتای 
رونق این جزیره در دستور کار قرار گرفته و 
به طور حتم با جدیت تمام این مهم پیگیری 

می شود. مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش 
بــا تاکید بر این که حال این روزهای کیش 
خوب نیست، گفت: در چار چوب قانون 
و در حیطه اختیارات خود تمام تلاش خود 
را برای پیشرفت و اعتلای جزیره کیش به 

کار گرفته ایم.
کشــاورز در پایان ضمن اشاره به شایعات 
مربوط به استعفاء خود تصریح کرد: تا زمانی 
که  ماموریت من در جزیره کیش تمام نشده 

حضور دارم و استعفا نمی دهم.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش در بخش 
دیگری از سخنان خود، گفت: پرونده هایی 
تعیین تکلیف شده اند که برخی از آن ها تا 
چند سال راکد بوده و رسیدگی نشده بودند.


